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BROI.0012.1.4.2019 

 

 

Protokół nr 4/19 

z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 

i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku  

 z dnia 31 maja 2019  roku 

 

 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

 

W dniu 31 maja 2019  roku o godzinie 10:05 
 

Przewodniczący Komisji Administracji, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Pan Mariusz Bladoszewski dokonał otwarcia obrad 

Komisji, powitał wszystkich członków Komisji i zaproszonych gości, Panią Bożenę Stępniewską – 

Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku,  Pana Piotra Krygiera – Sekretarza Powiatu, 

Pana Adama Rejmaka - Naczelnika Wydziału Zarządzania, Administracji  i  Bezpieczeństwa, Pana 

dr Krystiana Łuczaka – Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych .   

 

2. Stwierdzenie quorum.  

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczy 5 

osób, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum. 

 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 

Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego członkowie komisji otrzymali porządek 

obrad. 

Przewodniczący Komisji odczytał treść proponowanego porządku obrad: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 3/19 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa  

i Porządku Publicznego z dnia 15 marca 2019. 

5. Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczaniu na terenie działania Prokuratury 

Rejonowej we Włocławku w 2018 roku.  

6. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z wykorzystaniem 

środków Funduszu Pracy za rok 2018.  

7. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku w sprawie rozdziału 

środków Funduszu Pracy w roku 2019.  

8. Informacja Starosty Włocławskiego o realizacji zadań z zakresu zarządzania i reagowania 

kryzysowego oraz ochrony ludności i spraw obronnych na obszarze Powiatu 

Włocławskiego.  

9. Informacja Starosty Włocławskiego z działalności Powiatowego Rzecznika 

Konsumentów.  

10. Raport o stanie powiatu włocławskiego za 2018 rok.  

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie obrad Komisji. 
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Przewodniczący Komisji zapytał, czy są inne propozycje do porządku obrad?  

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie Komisji otrzymali dodatkowy materiał 

na posiedzenie komisji pod nazwą: Informacja Starosty Włocławskiego z realizacji przez Powiat 

Włocławski z realizacji przez Powiat Włocławski w 2018 roku zadania zleconego z zakresu 

udzielania nieopłatnej pomocy prawnej i funkcjonowania punktów udzielania nieodpłatnej 

pomocy prawnej.  

W związku z powyższym Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za wprowadzeniem do 

porządku obrad punktu: Informacja Starosty Włocławskiego z realizacji przez Powiat 

Włocławski z realizacji przez Powiat Włocławski w 2018 roku zadania zleconego z zakresu 

udzielania nieopłatnej pomocy prawnej 

 i funkcjonowania punktów udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej, który będzie punktem 11  

a dotychczasowy punkt 11 będzie punktem 12.  Porządek obrad będzie składał się z 13 punktów.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają inne propozycje do porządku 

obrad? 

Wobec braku innych propozycji Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za wprowadzeniem do 

porządku obrad punktu Informacja Starosty Włocławskiego z realizacji przez Powiat Włocławski  

w 2018 roku zadania zleconego z zakresu udzielania nieopłatnej pomocy prawnej i 

funkcjonowania punktów udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej i przeprowadził procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek 

obrad został poszerzony o punkt: Informacja Starosty Włocławskiego z realizacji przez Powiat 

Włocławski  

z realizacji przez Powiat Włocławski w 2018 roku zadania zleconego z zakresu udzielania 

nieopłatnej pomocy prawnej i funkcjonowania punktów udzielania nieodpłatnej pomocy 

prawnej. 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem poszerzonego porządku obrad i 

przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 
Wtrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła porządek obrad składającego się z 12 punktów.  

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 3/19 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa  

i Porządku Publicznego z dnia 15 marca 2019. 

5. Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczaniu na terenie działania Prokuratury 

Rejonowej we Włocławku w 2018 roku.  

6. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z wykorzystaniem 

środków Funduszu Pracy za rok 2018.  

7. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku w sprawie rozdziału 

środków Funduszu Pracy w roku 2019.  

8. Informacja Starosty Włocławskiego o realizacji zadań z zakresu zarządzania i reagowania 

kryzysowego oraz ochrony ludności i spraw obronnych na obszarze Powiatu 

Włocławskiego.  
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9. Informacja Starosty Włocławskiego z działalności Powiatowego Rzecznika 

Konsumentów.  

10. Raport o stanie powiatu włocławskiego za 2018 rok.  
11. Informacja Starosty Włocławskiego z realizacji przez Powiat Włocławski z realizacji zadania 

zleconego z zakresu udzielania nieopłatnej pomocy prawnej i funkcjonowania punktów 

udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej.  

12. Sprawy różne. 

13. Zamknięcie obrad Komisji. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

 

4. Przyjęcie protokołu nr 3/19 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa  

i Porządku Publicznego z dnia 15 marca 2019. 

 

Przewodniczący Komisji  poinformował, że z ostatniego posiedzenia Komisji Administracji, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego został sporządzony protokół, który był do wglądu  

w Biurze Rady i Ochrony Informacji. Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają 

uwagi do sporządzonego protokołu? 

Wobec braku Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu nr 3/19  

z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego z dnia 15 marca 2019 

r. i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła protokół nr 3/19 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa  

i Porządku Publicznego z dnia 15 marca 2019 

 

 

5. Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczaniu na terenie działania Prokuratury 

Rejonowej we Włocławku w 2018 roku.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali Informację o stanie przestępczości i jej zwalczaniu na terenie działania Prokuratury 

Rejonowej we Włocławku w 2018 roku. Na obrady została zaproszona Pani Renata Jędrzejczyk –

Musialik – Prokurator Rejonowy we Włocławku, ale niestety nie przybyła na dzisiejsze 

posiedzenie.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do przedłożonej informacji? 

Radny Jacek Jabłoński zaproponował, aby punkt pod tytułem: Informacja o stanie przestępczości 

i jej zwalczaniu na terenie działania Prokuratury Rejonowej we Włocławku w 2018 roku przełożyć 

na kolejne posiedzenie komisji. To jest nowy temat, pierwszy raz na posiedzeniu komisji i według 

radnego warto, aby informacja został przedstawiona przez autora, który będzie mógł odpowiedzieć 

na ewentualne pytania.  

Przewodniczący Komisji zapytał radnych, kto jest za tym, aby Informacja o stanie przestępczości i 

jej zwalczaniu na terenie działania Prokuratury Rejonowej we Włocławku w 2018 roku  z racji 

nieobecności Prokuratora Rejonowego we Włocławku przełożyć na kolejne posiedzenie komisji i 

przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za - 4 

Przeciw - 0 

Wstrzymało się - 1 
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Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że wniosek 

został przyjęty, a Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczaniu na terenie działania 

Prokuratury Rejonowej we Włocławku w 2018 roku  z racji nieobecności Prokuratora Rejonowego 

we Włocławku została przełożona na kolejne posiedzenie.  

Informacja o stanie przestępczości i jej zwalczaniu na terenie działania Prokuratury Rejonowej we 

Włocławku w 2018 roku  z racji nieobecności Prokuratora Rejonowego we Włocławku stanowi 

załącznik nr do 4 niniejszego protokołu.  

  

6. Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z wykorzystaniem środków 

Funduszu Pracy za rok 2018.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem otrzymali  

Informację Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z wykorzystaniem środków Funduszu 

Pracy za rok 2018. Przewodniczący Komisji poprosił Panią Dyrektor PUP we Włocławku o 

przedstawienie tematu. 

Dyrektor PUP we Włocławku poinformowała, że Powiatowy Urząd Pracy we Włocławku w 

2018r. wykorzystał z otrzymanych z Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej środki 

finansowe Funduszu Pracy przeznaczone na finansowanie programów na rzecz promocji 

zatrudnienia, łagodzenia skutków bezrobocia i aktywizacji zawodowej bezrobotnych i innych 

fakultatywnych zadań w następujących kwotach: na finansowanie zadań określonych w §2 ust. 1 

pkt 1 rozporządzenia Rady Ministrów z dnia 25 sierpnia 2014r. w sprawie algorytmu ustalania kwot 

środków Funduszu Pracy na finansowanie zadań w województwie kwotę 10.569.537,23 zł  

z przeznaczeniem na realizację programów na rzecz promocji zatrudnienia, łagodzenia skutków 

bezrobocia i aktywizacji zawodowej bezrobotnych, a na finansowanie zadań określonych w § 3 ust. 

1 ww. rozporządzenia z przeznaczeniem na realizację projektów współfinansowanych 

z Europejskiego Funduszu Społecznego kwotę 13.051.425,10 zł, w tym: 6.318.667,32 zł - na 

realizację projektów w ramach priorytetu inwestycyjnego 8. i dostęp do zatrudnienia dla osób 

poszukujących pracy i osób biernych zawodowo w ramach RPO 2014-2020 oraz 6.732.757,78 zł - 

na realizację projektów w ramach priorytetu inwestycyjnego 8.i trwała integracja na rynku pracy 

ludzi młodych, którzy nie pracują, nie kształcą się ani nie szkolą w ramach POWER 2014-2020: na 

finansowanie kosztów zadań realizowanych w ramach Krajowego Funduszu Szkoleniowego 

określonych w §2 ust. 1 pkt 3 ww. rozporządzenia kwotę 445.904,90 zł., na finansowanie zadania, 

określonego w art. 150f ustawy z dnia 20 kwietnia 2004r. o promocji zatrudnienia i instytucjach 

rynku pracy - refundacja części kosztów poniesionych na wynagrodzenia, nagrody oraz składki na 

ubezpieczenia społeczne skierowanych bezrobotnych do 30 roku życia kwotę 2.159.113,46 zł., na 

finansowanie innych fakultatywnych zadań określonych w §2 ust. 1 pkt 2 ww. rozporządzenia 

kwotę 1.416.087,02 zł. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie komisji mają pytania do przedłożonej informacji? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem informacji Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z wykorzystaniem środków Funduszu Pracy za rok 

2018 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła  Informację Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z wykorzystaniem 

środków Funduszu Pracy za rok 2018. 

Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z wykorzystaniem środków 

Funduszu Pracy za rok 2018 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
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7.  Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku w sprawie rozdziału 

środków Funduszu Pracy w roku 2019.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem otrzymali  

Informację Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku w sprawie rozdziału środków 

Funduszu Pracy w roku 2019. Przewodniczący Komisji poprosił Panią Dyrektor PUP we 

Włocławku o przedstawienie tematu. 

Dyrektor PUP we Włocławku poinformowała, że Starosta Włocławski w 2019 r. otrzymał, 

zgodnie z informacją Marszałka Województwa Kujawsko-Pomorskiego o dokonanym przez Zarząd 

Województwa podziale kwot Funduszu Pracy na finansowanie programów na rzecz promocji 

zatrudnienia, łagodzenia skutków bezrobocia i aktywizacji zawodowej oraz innych fakultatywnych 

zadań realizowanych przez samorząd powiatu, następujące kwoty środków Funduszu Pracy na 

realizację zadań samorządu powiatu: 21.865,20 tys. zł - na finansowanie programów na rzecz 

promocji zatrudnienia, łagodzenia skutków bezrobocia i aktywizacji zawodowej w tym: 

6.957.812 zł  na realizację projektów współfinansowanych z Europejskiego Funduszu Społecznego 

w ramach priorytetu inwestycyjnego 8.i dostęp do zatrudnienia dla osób  poszukujących pracy i 

osób biernych zawodowo w ramach RPO 7.659.996 zł - na realizację projektów 

współfinansowanych z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach priorytetu inwestycyjnego 

8. i trwała integracja na rynku pracy ludzi młodych, którzy nie pracują, nie kształcą się ani nie 

szkolą w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-2020, kwotę 1.986,3 tys. 

zł na finansowanie innych fakultatywnych zadań. Starosta Włocławski w 2019 r. otrzymał również 

kwotę: 866 tys. zł - na finansowanie zadania, o którym mowa w art. 69a ustawy z dnia 20 kwietnia 

2004r. o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy - finasowanie działań na rzecz kształcenia 

ustawicznego pracowników i pracodawców w formie Krajowego Funduszu Szkoleniowego. 

Powiatowa Rada Rynku Pracy we Włocławku w dniu 11 stycznia 2019r. zaopiniowała pozytywnie 

plan wydatków Funduszu Pracy na finansowanie programów na rzecz promocji zatrudnienia, 

łagodzenia skutków bezrobocia i aktywizacji zawodowej oraz plan wydatków na finansowanie 

innych fakultatywnych zadań na 2019r. dla Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku. W związku 

z zapotrzebowaniem ze strony osób bezrobotnych na bony na zasiedlenie finansowane z Funduszu 

Pracy oraz partnerstwem Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku w realizacji projektu 

Regionalnego Ośrodka Polityki Społecznej w Toruniu „Aktywna mama, aktywny tata", dokonano 

zmian w podzielane środków Funduszu Pracy. W dniu 28 marca 2019r. Powiatowa Rada Rynku 

Pracy pozytywnie zaopiniowała zmiany do planu wydatków Funduszu Pracy finansowanie 

programów na rzecz promocji zatrudnienia, łagodzenia skutków bezrobocia aktywizacji zawodowej 

oraz planu wydatków na finansowanie innych fakultatywnych zadań. 

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie komisji mają pytania do przedłożonej 

informacji? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem Informacji Dyrektora 

Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku w sprawie rozdziału środków Funduszu Pracy w roku 

2019 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

przyjęła Informację Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku w sprawie rozdziału 

środków Funduszu Pracy w roku 2019. 

Informacja Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku w sprawie rozdziału środków 

Funduszu Pracy w roku 2019 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
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8. Informacja Starosty Włocławskiego o realizacji zadań z zakresu zarządzania i 

reagowania kryzysowego oraz ochrony ludności i spraw obronnych na obszarze 

Powiatu Włocławskiego.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji otrzymali  

Informację Starosty Włocławskiego o realizacji zadań z zakresu zarządzania i reagowania 

kryzysowego oraz ochrony ludności i spraw obronnych na obszarze Powiatu Włocławskiego. 

Przewodniczący Komisji poprosił Pana Naczelnika Wydziału Zarządzania, Administracji i 

Bezpieczeństwa o wprowadzenie do tematu. 

Naczelnik Wydziału Zarządzania, Administracji i Bezpieczeństwa poinformował, że 

informacja, która została opracowana zawiera 6 punktów, gdzie ogólnie najpierw ogólnie 

scharakteryzowany został stan prawny i realizacja zadań związana z funkcjonowaniem  m.in. 

Powiatowego Zespołu Zarzadzania Kryzysowego. Naczelnik zwrócił szczególną uwagę na zadania, 

które zostały w  100% zrealizowane i kwestiach finansowych związanych z realizacją zarówno 

zadań jak i wsparciem innych organów w powiecie. Ćwiczenia, które były zorganizowane zostały 

zrealizowane, nie było specjalnych uwag. Jeśli chodzi o środki finansowe to były one na różne 

działania przeznaczone i była stworzona rezerwa budżetowa, która jest przeznaczona w sytuacji 

wystąpienia specjalnych zagrożeń usuwania skutków tych zagrożeń. Była ona określona na 185 000 

zł. W informacji znajduje się mnóstwo pozycji cyfrowych związanych z zapewnieniem 

funkcjonowania i realizacja zadań związanych z ochroną ludności i bezpieczeństwem 

mieszkańców. Jeśli będą jakieś pytania to udzieli na nie odpowiedzi, ponieważ brał czynny udział 

przy opracowaniu tej informacji.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są pytania do przedłożonej informacji? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za  przyjęciem Informacji Starosty 

Włocławskiego o realizacji zadań z zakresu zarządzania i reagowania kryzysowego oraz ochrony 

ludności i spraw obronnych na obszarze Powiatu Włocławskiego i przeprowadził procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5  

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

przyjęła Informację Starosty Włocławskiego o realizacji zadań z zakresu zarządzania i reagowania 

kryzysowego oraz ochrony ludności i spraw obronnych na obszarze Powiatu Włocławskiego. 

Informacja Starosty Włocławskiego o realizacji zadań z zakresu zarządzania i reagowania 

kryzysowego oraz ochrony ludności i spraw obronnych na obszarze Powiatu Włocławskiego 

stanowi załącznik nr  7 do niniejszego protokołu.  

 

 

9. Informacja Starosty Włocławskiego z działalności Powiatowego Rzecznika 

Konsumentów.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji otrzymali  

Informację Starosty Włocławskiego z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów.  

Przewodniczący Komisji poprosił Pana Sekretarza Powiatu o przestawienie tematu. 

Sekretarz Powiatu powiedział, że członkowie komisji otrzymali materiał, a sekretarz przedstawił 

informacje o tym jak funkcjonuje Rzecznik Konsumentów w powiecie włocławskim. W ubiegłym 

roku Sekretarz Powiatu realizował te zadania osobiście jako Naczelnik Wydziału Zarządzania, 

Administracji i Bezpieczeństwa, a jednocześnie Rzecznik Konsumentów. Obecnie Rzecznik 

Konsumentów pozostaje w ramach kompetencji sekretarza, czas pokaże czy będzie to funkcjonalne 

na dłuższą metę. Jeśli chodzi o pomoc konsumencką to jest on realizowana mniej więcej na tym 

samym poziomie, co w latach poprzednich. Osoby, które chcą skorzystać z pomocy taką pomoc 
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otrzymują. Poziom wystąpień to około 100 rocznie. W zeszłym roku było trochę mniej, ale mogło 

to być spowodowane tym, że rzecznik był przez pracodawcę  wysyłany na długi urlop zaległy. Jeśli 

chodzi o finansowe koszty związane z pomocą prawną, ochroną konsumencką w roku ubiegłym tak 

jak w poprzednich latach prowadzono zadania z zakresu edukacji konsumenckiej poprzez audycje 

radiowe. Na te zadania wydatkowano około 10 000 zł. W pozostałym zakresie skala problemów jest 

co roku podobna. Przede wszystkim są to sprawy indywidualne o drobnym wymiarze. Po to istnieje 

rzecznik, żeby osobom, które nie były w stanie skorzystać z tej pomocy pomógł w takich sprawach 

bieżących, ale nie tylko  ponieważ sprawy konsumenckie mogą toczyć się o znaczne kwoty. 

Sprawozdanie przekazywane jest również do Urzędu Ochrony Konsumentów i Konkurencji. 

Zadanie realizowane jest minimalnym nakładem kosztów.  Jest pomysł, aby audycje konsumenckie 

kontynuować.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są pytania do przedłożonej informacji? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za  przyjęciem Informacji Starosty 

Włocławskiego z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów i przeprowadził procedurę 

głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

przyjęła Informację Starosty Włocławskiego z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów. 

Informacja Starosty Włocławskiego z działalności Powiatowego Rzecznika Konsumentów stanowi 

załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 

 

10. Raport o stanie powiatu włocławskiego za 2018 rok.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie komisji otrzymali  

Raport o stanie powiatu włocławskiego.  

Przewodniczący Komisji poprosił Pana Sekretarza Powiatu o przestawienie tematu. 

Sekretarz Powiatu poinformował, że Raport o stanie powiatu włocławskiego za 2018 rok 

powstawał w Wydziale Zarządzania, Administracji i Bezpieczeństwa. Jest to nowy wymóg przed 

którym stawia nas ustawodawca. Pierwszy raz mamy do czynienia kiedy organy stanowiące 

 i kontrolne samorządu rozpatrują taki dokument. Przepisy prawa ustawy o samorządzie 

powiatowym zmienione dość ogólnie mówią o tym jak taki raport ma wyglądać. Bazując na tej 

podstawie prawnej został on skonstruowany. Raport obejmuje podsumowanie działalności zarządu 

powiatu w roku poprzednim, w szczególności realizacji polityk, programów i strategii, uchwał rady 

powiatu i budżetu obywatelskiego. Jeśli chodzi o formę raportu to rada powiatu jest kompetentna 

do tego, aby określić formę zarządowi jak ten raport ma wyglądać. Nie była jak dotąd 

podejmowana uchwała w tym zakresie, która określałaby ramy. Sekretarz też nie jest tego 

zwolennikiem. Chyba rada chciałaby narzucić co ten raport ma zawierać. Taka jest kompetencja 

rady, czyli możliwość określenia co ma zawierać raport. Raport ma taką formę, która jest pewnym 

kompendium informacji o tym co się wydarzyło w powiecie. Obligatoryjne elementy są  spełnione, 

w tabelarycznym zestawieniu jest wykaz wszystkich uchwał, które zostały podjęte przez radę 

powiatu z informacją, co w każdej uchwale się znalazło. Unikano powielania informacji, która 

będzie informacją ze sprawozdań finansowych, która jest przedmiotem głosowania w sprawie 

udzielania absolutorium dla zarządu. Informacje z wykonania budżetu zawierają bardzo 

szczegółowy zapis zrealizowanych zadań z kwotami, które są na poszczególne zadania 

wydatkowane. Radni otrzymają szczegółowe sprawozdania i informacje o wydatkach. Ta 

informacja ma stanowić pewne uzupełnienie do informacji, które są niezbędne do udzielenia 

absolutorium. Raport o stanie powiatu jest podstawą do dyskusji i udzielenia votum  zaufania 

Zarządowi Powiatu we Włocławku. W ubiegłym roku nastąpiła zmiana Zarządu Powiat, jego skład 
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zupełnie się zmienił. Votum zaufania i absolutorium w większości dotyczy zarządu w poprzednim 

składzie. Ta ciągłość władzy jest zachowana i rozstrzygnięcia władzy tego dotyczą. Szczegóły 

merytoryczne są w  dokumentach, można udzielić informacji. Wydział, który przygotowywał raport 

zbierał informacje z poszczególnych jednostek dotyczących realizacji poszczególnych uchwał. W 

dyskusji nad raportem mogą się  zgłosić osoby nie będące radnymi (mieszkańcy powiatu). 

Warunkiem jest to, że posiadają określoną liczbę podpisów i z takim wnioskiem są dopuszczeni do 

dyskusji. Dyskusja nad raportem jest nieograniczona czasowo.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są pytania? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za  pozytywnym zaopiniowaniem 

Raportu o stanie powiatu włocławskiego za 2018 rok i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała Raport o stanie powiatu włocławskiego za 2018 rok. 

Raport o stanie powiatu włocławskiego za 2018 rok stanowi załącznik nr  9 do niniejszego 

protokołu.  
 

11. Informacja Starosty Włocławskiego z realizacji przez Powiat Włocławski z realizacji 

przez Powiat Włocławski w 2018 roku zadania zleconego z zakresu udzielania 

nieopłatnej pomocy prawnej i funkcjonowania punktów udzielania nieodpłatnej 

pomocy prawnej.  
 

Przewodniczący Komisji poprosił Pana Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych o 

przedstawienie tematu. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedział, że ustawa z dnia 5 sierpnia 

2015r. o nieodpłatnej pomocy prawnej oraz edukacji prawnej nałożyła na samorządy szczebla 

powiatowego zadania związane z prowadzeniem punktów nieodpłatnej pomocy prawnej. System 

ten zgodnie z uzasadnieniem do projektu ustawy ma doprowadzić do stworzenia mechanizmów, 

które umożliwiłyby dostęp do uzyskania pomocy prawnej przez osoby fizyczne, które ze względu 

na swój status materialny lub sytuacje życiowe nie mają możliwości uzyskania profesjonalnej 

pomocy prawnej, a wszystkim osobom fizycznym zagwarantować dostęp do informacji prawnej. 

Zgodnie z art. 8 ust. 1 w/w ustawy zadania polegające na udzieleniu nieodpłatnej pomocy prawnej 

jest zadaniem zleconym z zakresu administracji rządowej realizowanym przez powiat, realizowana 

w porozumieniu z gminami bądź
 
też samodzielnie. Punkty, które funkcjonowały i ich szczegółowy 

harmonogram znajduje się na stronie 5 przedłożonej informacji. Jeśli chodzi o finansowanie zadań 

w roku 2018 wielkość przedmiotowej dotacji wyniosła 121436,05zł, z czego 3% tj.: 4654,02 zł 

zostało przeznaczone na wydatki obsługi organizacyjno-technicznej zadania. W  ramach tej kwoty 

sfinansowano zakup drukarki, stacji komputerowej, materiałów biurowych i tonerów, co jest 

koniecznością w przypadku funkcjonowania obsługi wydziałowej. Na realizacje umów z 

adwokatami oraz radcami prawnymi wydatkowano kwotę 116 782,03 zł, nieodpłatną pomoc 

prawną w punktach prowadzonych przez powiat świadczyło 13 adwokatów i 8 radców prawnych. 

Starosta sporządza zbiorczą informację dla Ministra Sprawiedliwości i Spraw Wewnętrznych oraz 

właściwego Wojewody na podstawie kart nieodpłatnej pomocy prawnej, które są przekazywana do 

wydziału ze wszystkich punktów nieodpłatnej pomocy prawnej i zorganizowanych na obszarze 

powiatu. Ta zbiorcza informacja, którą radni mają w załączniku dotyczy liczby osób, którym 

udzielono nieodpłatnej pomocy prawnej, zestawienia sposobu udokumentowania uprawnienia do 

uzyskania nieodpłatnej pomocy prawnej, zestawienia dziedzin prawa z których udzielano porad 

prawnych, zestawienia form z jakich została udzielona nieodpłatna pomoc prawna, a także 

zestawienia czasu udzielania poszczególnych porad prawnych. Ogólnie liczba osób, który udzielono 

nieodpłatnej pomocy prawnej to 434 osoby. Jeśli chodzi o dziedzinę prawa z której udzielono 

nieodpłatnej pomocy prawnej  to największym zainteresowaniem cieszyły się sprawy z zakresu 
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prawa spadkowego, sprawy z zakresu prawa rzeczowego, sprawy z zakresu prawa cywilnego,  

prawo rodzinne z wyłączeniem separacji, rozwodów i alimentów. Jeśli chodzi o formę udzielonej 

nieodpłatnej pomocy prawnej najwięcej było informacji osobie uprawnionej o obowiązującym 

stanie prawnym, o przysługujących jej uprawnieniach bądź spoczywających na nich obwiązkach, 

tutaj było tych form 187. Nie mniej, bo 145 osobom wskazano osobie uprawnionej sposób 

rozwiązania jej problemu prawnego. Jeśli chodzi o czas poświęcony na udzielenia nieodpłatnej 

pomocy prawnej jest to z reguły czas 15-30 minut lub od 40-60 minut. Jeśli chodzi o dane zbiorcze 

dotyczące osób, które korzystają z nieodpłatnej pomocy prawnej to najwyższy wskaźnik to 65 lat, 

dominują kobiety, jeśli chodzi o wykształcenie dominuje wykształcenie zasadnicze zawodowe i 

średnie zawodowe, jeśli chodzi o dochód to poniżej 800 zł. Jeśli chodzi o miejsce zamieszkania 

osób korzystających  z nieodpłatnej pomocy prawnej to zdecydowanie mieszkańcy wsi oraz miasta 

poniżej 10 000 mieszkańców. Liczba osób wyrażających zgodę na ujawnienie ich danych 

zbiorczych to 129 osób, prawie tyle samo takiej zgody na ujawnienie tych danych nie wyraziło.  

Sekretarz Powiatu powiedział, że z praktycznego punktu widzenia, która realizowała tą 

nieodpłatną pomoc prawną jako radca prawny i  z punktu widzenia tego, co ciąży na zadaniach 

powiatu. Przede wszystkim kontynuowana jest zeszłoroczna nowa lokalizacja punktów nieodpłatnej 

pomocy prawnej. Zrezygnowano z punktu znajdującego się we Włocławku przy ul. Okrzei. Punkty 

funkcjonują w miasteczkach znajdujących się na terenie powiatu. Według Sekretarza jest to dobre 

rozwiązanie i jest ono kontynuowane. Od bieżącego roku znacznie został rozszerzony zakres osób 

uprawnionych, które mogą korzystać z nieodpłatnej pomocy prawnej. Radni rozmawiając z 

mieszkańcami powinni to informację przekazywać. Każda osoba, która oświadczy, że  nie stać ją na 

profesjonalną pomoc prawną może się zgłosić do takiego punktu. Ponadto zostały rozszerzone 

obowiązki prawników wykonujących nieodpłatną pomoc prawną w zakresie pomocy, która jest 

świadczona osobom zainteresowanym, są obwiązki związane z sporządzaniem pism procesowych.  

Wraz ze zmianami nałożono na organizatorów dodatkowe obowiązki. W tym roku zwiększono 

dotacje do 11 000 zł. Sekretarz uważa, że ta kwota nie rekompensuje w pełni tego, co powiat 

ponosi. Jeden podstawowy etat jest zaangażowany w to, żeby tę pomoc zorganizować, wyposażyć 

lokale. Dobrze, że powiat współpracuje  z gminami, które są zainteresowane tym, żeby mieć na 

swoim terenie takie punkty i nie obciążają powiatu kosztami z tym związanymi z funkcjonowaniem 

przez 4 ha każdego dnia tych lokali, zamykanie po godzinach i otwieranie. To jest kolejne zadanie 

do którego samorząd dopłaca. Te statystyki nie do końca oddają to co robili prawnicy udzielający 

nieodpłatnej pomocy prawnej. Sekretarz ze swojego doświadczenia powiedział, że nawet jeśli 

zgłaszały się osoby nieuprawnione to i tak pomoc została udzielona.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusje. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za  przyjęciem Informacji Starosty 

Włocławskiego z realizacji przez Powiat Włocławski z realizacji przez Powiat Włocławski w 

2018 roku zadania zleconego z zakresu udzielania nieopłatnej pomocy prawnej i funkcjonowania 

punktów udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja  

przyjęła Informację Starosty Włocławskiego z realizacji przez Powiat Włocławski z realizacji 

przez Powiat Włocławski w 2018 roku zadania zleconego z zakresu udzielania nieopłatnej 

pomocy prawnej i funkcjonowania punktów udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej.  

Informacja Starosty Włocławskiego z realizacji przez Powiat Włocławski z realizacji przez Powiat 

Włocławski w 2018 roku zadania zleconego z zakresu udzielania nieopłatnej pomocy prawnej i 

funkcjonowania punktów udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej.  o stanie powiatu 

włocławskiego za 2018 rok stanowi załącznik nr  10 do niniejszego protokołu.  
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12. Sprawy różne 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś sprawy lub wnioski, które 

należałoby podnieść w tym punkcie? 

Naczelnik Wydziału Zarzadzania, Administracji i Bezpieczeństwa poinformował, że w tej 

chwili ma miejsce taka sytuacja, że zbiornik został odpowiednio przygotowany. Fala Wisły 

przypłynęła większa niż zakładano, ale wszystko jest w granicach bezpieczeństwa. Nie doszło do 

stanu alarmowego. Wszystko jest pod kontrolą. Tyle samo wody jest zrzucane, ile przyjmowane do 

zbiornika. Nie ma sygnałów o jakichkolwiek stratach w powiecie włocławskim. Starosta 

Włocławski wprowadził dyżury całodobowe. Pracownik Starostwa Powiatowego Pan Adam 

Ciesielski ma ciągły dyżur i jest na bieżąca w kontakcie z Wodami Polskimi oraz z samorządami 

gminnymi, które mogłyby być zagrożone. Ta sama ilość wody jest zrzucana, co przyjmowana. W 

tej chwili nie ma żadnego zagrożenia. 

Sekretarz Powiatu poinformował, że wszyscy wiedzą, co się wydarzyło w Szkole Podstawowej Nr 

1 Brześciu Kujawskim. Służby Powiatowe były zaangażowane w miarę swoich możliwości. Pan 

Starosta wraz z sekretarzem udali  się na miejsce zdarzenia. Naczelnik Wydziału Zarzadzania, 

Administracji i Bezpieczeństwa ze służbami pracowali w Starostwie Powiatowym we Włocławku. 

Powiat ze swojej strony zapewniał uczniom opiekę psychologów zatrudnionych w poradni 

Psychologiczno -pedagogicznej w Lubrańcu. Pracownicy tej poradni byli na miejscu od początku 

tego zdarzenia, byli również pracownicy SPZPS we Włocławku. Powiat uruchamiał także infolinię, 

która miała służyć zwłaszcza rodzicom  i opiekunom, aby dowiedzieć się o zajęciach i 

podstawowych informacjach. Powiat zabezpieczył posiłek dla nauczycieli, którzy musieli przetrwać 

czas do momentu, kiedy służy prowadzące postępowanie nie zezwolili na opuszczenie budynku. 

Przerażenie rodziców i uczniów funkcjonuje do dzisiaj. W szkołach powiatowych również zaistniał 

problem związany z bezpieczeństwem, ale i on miał zupełnie inny wymiar – fałszywe alarmy o 

podłożonych ładunkach wybuchowych, których celem było zakłócenie matur. Dotknęło to również 

szkoły powiatowe, ale matury zostały przeprowadzone.   

Przewodniczący Komisji powiedział, że również brał czynny udział w zdarzeniu w Szkole 

Podstawowej nr 1 jako przedstawicieli PSP we Włocławku, na długo zapadnie w pamięci widok 

tych przerażonych dzieci. Tragedia dotknęła nasz powiat, gminę Brześć Kujawski. Przewodniczący 

Komisji pochwalił funkcjonowanie pracy służb, które działały na miejscu zdarzenia tj. PSP, OSP, 

Policja, oraz samorządy powiatowy, gminny i wojewódzki. Wszystkie jednostki stawiły się na 

miejscu i działały z wielkim zaangażowaniem.  

Przewodniczący Komisji zaproponował, aby odbyć wyjazdowe posiedzenie komisji, które miałoby 

na celu zapoznanie z powiatowymi jednostkami (szkoły, pordnie, dps-y,). Jeśli byłaby taka możliwe 

techniczna to warto byłoby, aby komisja w tych jednostkach się pojawiła.  

 

Więcej głosów nie było.  

 

13. Zakończenie obrad. 

 

Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa                          

i Porządku Publicznego w dniu 31 maja 2019 roku o godzinie 10:55 dokonał zamknięcia obrad 

Komisji.                                                                                              
                                                                                  Przewodniczący Komisji  Administracji,       

   Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

                                                

                                                                                                     

                                 Mariusz Bladoszewski  
 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
 

Marta Grzegórska………………………….. 


